

## The Ikhwaan are the problem

**Transcribed & compiled by**: Akram bin Muhammad 'Abdul-Qaadir as-Saylaanee an-Najdee

Source: al-Fataawa al Jaleeya 'an Minhaaj ad-Da'wiyyah of Shaykh Ahmad an-Najmee

Version 1.1

"all of our problems and grouping - and call it whatever you like - comes from the Ikhwaan al-Muslimeen"

Transcribed & compiled by: Akram bin Muhammad 'Abdul-Qaadir as-Saylaanee an-Najdee Source: al-Fataawa al Jaleeya 'an Minhaaj ad-Da'wiyyah of Shaykh Ahmad an-Najmee

## The Ikhwaan are the problem



Transcribed & Compiled by Akram bin Muhammad an-Najdee

صرح الأمير نايف بن عبد العزيز آل سعود حفظه الله في جريدة عكاظ العدد (13242) الخميس (23 رمضان 1423 هـ) بقوله:

"لكني أقولها من دون تردد: أن مشكلاتنا و إفرازاتنا كلها ـ و سمها كما شئت ـ جاءت من الإخوان المسلمين "

و يقول أيضا: " و أذكر أن أحد الإخوان البارزين تجنس بالجنسية السعودية ، و عاش في المملكة 40 سنة ؛ لما سئل: من مثلك الأعلى ؟، قال: مثلي الأعلى حسن البنا "

ثم قال: " أقول بصراحة: أن الإخوان المسلمين أساؤوا للملكة كثيرا، و سببوا لها مشاكل كثيرة ؛ خذ عندك حسن الترابي ،لقد عاش في المملكة ، و درس في جامعة الملك عبد العزيز، و أنا شخصيا أعتبره صديقي ، و كان يمرّ عليّ دائما و خصوصا عندما عمل في الإمارات ، لا يأتي إلى المملكة إلا و يزورني ؛ و ما إن وصل إلى السلطة حتى انقلب على المملكة و خصوصيتها ؛ و ذات مرة أنشأت المملكة مطارا في السودان بعد تسلم الترابي للسلطة ؛ حضر وفد سعودي لتسليمه إياه ؛ لم يقل شكرا للمملكة على ما فعلت ؛ ماذا أقول لك ؟ لقد تحملنا الكثير منهم ، و لسنا وحدنا الذي تحمل منهم الكثير ؛ إنهم سبب المشاكل في عالمنا العربي و ربما عالمنا الإسلامي"

نقلا عن كتاب " الفتاوى الجلية عن المناهج الدعوية "للشيخ أحمد النجمي ـ تغمده الله بالرحمة و الرضوان ـ ، الجزء الثاني حاشية ص11) ، ( 12، طبعة دار المنهاج (1425هـ (

Ameer Naif bin 'Abdul-'Azeez Aal Sa'ood - may Allaah preserve him- declared in the al-'Ukkaath magazine, number 13242, Thursday - 23rd Ramadhaan 1423 H:

((However I say this without any uncertainty: that all of our problems and grouping - and call it whatever you like - comes from the Ikhwaan al-Muslimeen [the Muslim Brotherhood]))

## And he also said:

((And I remember that one of the protrusive Ikhwaan members was naturalized with the Saudi citizenship, and he lived in the Kingdom for 40 years. When he was asked: "who is your role model?" he said: "My role model is Hasan al-Banna"))

## Then he said:

((I say with certainty: that the Ikhwaan al Muslimeen [the Muslim Brotherhood] greatly spoiled the Kingdom, and cause a lot of problems within it. Take a look at Hasan at-Turaabee, he used to live in the Kingdom and he studied in the University of King 'Abdul-Azeez, and as a person I consider him my friend. I used to meet him all the time, especially when he worked in the Emirates. He did not come to the Kingdom except that he visted me. And when he came into authority he turned around at the Kingdom and its character. And one time the Kingdom originated an airport in Sudan after at-Turaabee accepted into authority a Saudi official arrived to greet him and he did not say thanks to the Kingdom for what they have done, what do I say to you? We have been forebearing with many of them. And it is not just one of us that have been forebearing with many of them. They are the cause of the problems in our Arab world and maybe even our Islaamic world ))

From al-Fataawa al Jaleeya 'an Minhaaj ad-Da'wiyyah of Shaykh Ahmad an-Najmee - May Allaah have Mercy upon him- 3/ footnotes of page 11 and 12. Daar al minhaaj print 1425H

